

النشرة اليومية للاتحاد **UAC DAILY MONITOR**

10 حزيران (يونيو) 2025 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

SAUDI ARABIA'S REAL ECONOMIC GROWTH RATE OF 3.4 PERCENT

A report issued by the Saudi General Authority for Statistics showed that the Kingdom's real GDP grew by 3.4 percent in the first quarter of 2025, compared to the same quarter in 2024. This growth was driven by a 4.9 percent growth in non-oil activities, in addition to a 3.2 percent growth in government activities, while oil activities witnessed a decline of 0.5 percent.

Compared to the fourth quarter of 2024, seasonally adjusted real

GDP grew by 1.1 percent. Non-oil activities were the main contributor to real GDP growth on an annual basis, contributing 2.8 percentage points. Government activities and net product taxes also contributed positively by 0.5 and 0.2 percentage points, respectively.

Source (Al Arabiya.net Website, Edited)

MOROCCO RECORDS 4.2 MILLION HOTEL NIGHTS IN TWO **MONTHS**

The number of hotel nights in Morocco increased during the first two months of 2025 to 4.2 million, a 16 percent increase compared to the same period last year.

According to data from the Moroccan Tourism Observatory, the increase in the number of overnight stays classified recorded in tourist accommodation establishments was supported by a 6 percent increase in domestic tourism and a 20 percent increase in international tourism.

Foreign currency travel revenues

from international tourism reached 15.76 billion dirhams during the first two months of 2025, a 3 percent increase. The number of tourists arriving through border crossings also increased by 24 percent by the end of February, reaching 2.66 million people.

Source (Al Arabiya.net Website, Edited)

GOLD DECLINES AMID ANTICIPATION OF US-CHINA TRADE **TALKS**

The price of gold fell on Tuesday as traders awaited further developments in the ongoing trade talks between the United States and China in London.

Spot gold fell 0.5 percent to \$3,311.16 per ounce. US gold futures also fell 0.7 percent to \$3,330.90.

High-level trade talks between US and Chinese officials continued for a second day, with discussions covering issues ranging from tariffs to restrictions on rare earth minerals.

Source (Al Arabiya.net Website, Edited)

ا نهو الاقتصاد الحقيقي للسعودية 3.4 في الهئة



أظهر تقرير صادر عن الهيئة العامة للإحصاء السعودية، عن نمو الناتج المحلم الإَجمالي الحقيقي للمملكة في الربع الأولّ 2025، بنسبة 3.4 في المئة، مقارنة بالربع المماثل 2024. مدفوعًا بنمو الأنشطة غيرًا النفطية بنسبة 4.9 في المئة، إضافة إلى نمو الأنشطة الحكومية بنسبة 3.2 في المئة، بينما شهدت الأنشطة النفطية انخفاضًا قدره 0.5 في المئة.

وبالمقارنة مع الربع الرابع من عام 2024 فقد حقق الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي المعدَّل موسميًا نموًّا بلغ 1.1 في المئة. وتعدُّ

الأنشطة عير النفطية المساهم الرئيسي في نمو الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي على أساس سنوي، حيث ساهمت بمقدار 2.8 نقطة مئوية. كما أسهمت كل من الأنشطة الحكوميّة وصافى الضرائب على المنتجات إيجابيًا بمقدار 0.5 و0.2 به التوالي. نقطة مئوية على التوالي.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

الوغرب يسجل 4.2 وليون ليلة فندقية خلال شمرين



ارتفع عدد الليالي الفندقية في المغرب خلال أول شهرين مِن عام 2025 ليسجل 4.2 مليون ليلة، أي بزيادة 16 في المئة مقارنة بنفس الفترة من العام الماضي.

. ووفقًا لبيانات مرصد السياحة في المغرب، فإن زيادة عدد ليالى المبيت المسجلة بمؤسسات الإيواء السياحي المصنفة جاءت بدعم من ارتفاع السياحة الوطنية بنسبة 6 في المئة، وارتفاع السياحة الدولية بنسبة 20

وشجلت إيرادات السفر بالعملة الصعبة

الناتجة عن السياحة الدولية 15.76 مليار درهم خلال أول شهربن من عام 2025، أي بارتفاع نسبته 3 في المئة. كما ارتفع عدد السياح الوافدين عبر المعابر الحدودية بنسبة 24 في المئة بنهاية شهر فبراير الماضي ليبلغ 2.66 مليون شخص.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

الذهب يتراجع وسط ترقب الوحادثات التجارية بين أويركا والصين



انخفض سعر الذهب اليوم الثلاثاء مع ترقب المتعاملين لمزيد من التطورات في المحادثات التجارية الجاريّة بينّ الولايات المتّحدة والصين

وتراجع الذهب في المعاملات الفورية بنسبة 0.5 في المئة إلى 3311.16 دولار للونصة. كما انخفضت العقود الأميركية الآجلة للذهب 0.7 في المئة إلى 3330.90

المحادثاتِ التجاربة رفيعة المستوى المسؤولين الأميركيين والصينيين لليوم مل المناقشات قضايا تتراوح موم الجمركية والقيود على المعادن

در (موقع العربية. نت، بتصرّف)

📕 OIL RISES AMID ANTICIPATION OF US-CHINA TRADE TALKS النفط يصعد وسط ترقب نتائج الهحادثات التجارية بين أويركا والصين

Oil prices rose on Tuesday amid anticipation of the outcome of US-China talks, which could pave the way for easing trade tensions and boost fuel demand.

Brent crude futures rose 12 cents to \$67.16 a barrel. U.S. West Texas Intermediate crude rose 13 cents to \$65.42, after hitting its highest level since April 4 earlier in the session.

Brent had risen to \$67.19 on Monday, its highest level since April

28, supported by the possibility of a trade agreement between Washington and Beijing.

Source (Al Arabiya.net Website, Edited)



ارتفعت أسعار النفط اليوم الثلاثاء مع ترقب نتائج المحادثات الأميركية الصينية التي قد تمهد الطريق لتخفيف حدة التوتر التجاري وتعزز الطلب على الوقود.

وزادت العقود الآجلة لخام برنت 12 سنتا إلى67.16 دولار للبرميل. في حين ارتفع خام غرب تكساس الوسيط الأميركي 13 سنتًا إلى65.42 دولار، بعد أن سجل أعلى مستوياته منذ الرابع من أبريل نيسان في وقت سابق من الجلسة.

وكان برنت قد ارتفع أمس الاثنين إلى 67.19 دولار ، وهو أعلى مستوى له منذ 28

أبربل نيسان، مدعوما باحتمال التوصل إلى اتفاق تجاري بين واشنطن وبكين.

باكستان تتوقع 2.7 في الهئة نهواً في السنة الهالية الجارية

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

PAKISTAN EXPECTS 2.7 PERCENT GROWTH IN THE CURRENT FISCAL YEAR

The Pakistani government's annual economic survey showed that the national economy will grow by 2.7 percent during the fiscal year ending June 2025, compared to 2.5 percent growth in the previous year.

The government had initially set a GDP growth target of 3.6 percent, but last month lowered it to 2.7 percent.

The International Monetary Fund expects real GDP to grow by 2.6

following year.

أظهر المسح الاقتصادي السنوي الصادر عن الحكومة الباكستانية، أنّ الاقتصاد الوطنى سينمو بنسبة 2.7 في المئة خلال السنة المالية المنتهية في يونيو (حزيران) 2025، مقارنة بنمو بلغ 2.5 في المئة في

وكانت الحكومة قد حددت في البداية هدفاً لُنمو الناتج المحلي الإجمالي بنسبة 3.6 في المئة، لكنها خفضته في الشهر الماضي إلى 2.7 في المئة.

ويتوقع صندوق النقد الدولي أن يسجل الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي نمواً بنسبة 2.6 في المئة خلال السنة المالية 2025، يليه نمو بنسبة 3.6 في المئة في العام

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)

percent in fiscal year 2025, followed by 3.6 percent growth the

QATAR'S FOREIGN RESERVES RISE TO \$70.9 BILLION

The Qatar Central Bank's international reserves and foreign currency liquidity rose by 3.60 percent yearon-year, reaching \$70.9 billion, its highest level ever.

Figures released by the Qatar Central Bank showed that official international reserves rose by 4.6 percent year-onyear to approximately \$54.7 billion by the end of May. The increase was supported by an increase in gold reserves of approximately \$4.4

billion, reaching \$12.2 billion, while the central bank's holdings of foreign bonds and treasury bills declined by approximately \$1.7 billion to \$36.5 billion.

Source (CNBC Arabia Website, Edited)



احتياطى قطر الأجنبى يرتفع إلى 70.9 وليار دولار

ارتفعت الاحتياطات الدولية والسبولة بالعملات الأجنبية لدى مصرف قطر المركزي بنسبة 3.60 في المئة على أساس سنوي، لتصل إلى 70.9 مليار دولار، وهو أعلى مستوى على الإطلاق.

وأظهرت الأرقام الصادرة عن مصرف قطر المركزي ارتفاع الاحتياطات الدولية الرسمية بنهاية شهر مايو (أيار) الماضي بنسبة 4.6 في المئة على أساس سنوي لتبلغ نحو 54.7 مليار دولار. وجاء الارتفاع بدعم من زيادة مخزون الذهب بنحو 4.4 مليار دولار،

وصولاً إلى 12.2 مليار دولار، مقابل تراجع أرصدة المركزي من السندات وأذونات الخزينة الأجنبية بحوالي 1.7 مليار دولار إلى 36.5 مليار دولار.

المصدر (موقع CNBC Arabia، بتصرّف)

أبل تطلق Apple Intelligence.. هل يصبح الأيفون أذكى Apple Intelligence.. هل يصبح الأيفون أذكى **BECOME SMARTER THAN CHATGPT?**

Apple has decided to deeply integrate generative artificial intelligence into its operating systems. This follows the unveiling of its Apple Intelligence technology at its annual WWDC 2025 developers conference, which aims to deliver a highly personalized and relevant experience for the user by understanding their context and daily activity.

Apple Intelligence operates in contrast to large general language models like ChatGPT, which focus on generating text and answering questions based on a wide range of data. Apple's new innovation focuses on enhancing the core functionality of devices and making them easier and more efficient for daily use, while prioritizing privacy and security through on-device processing.

Source (Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited)

قررت شركة "أبل" دمج الذكاء الاصطناعي التوليدي بشكل عميق في أنظمة تشغيلها، بعد الكشف في مؤتمرها السنوي للمطورين WWDC 2025، عن تقنيتها Apple Intelligence، التي تهدف إلى تقديم تجربة شخصية للغاية وذات صلة بالمستخدم، من خلال فهم السياق الخاص به ونشاطه اليومي. ويعمل Apple Intelligence بشكل معاكس لنماذج اللغة الكبيرة العامة مثل ChatGPT، التي تركز على توليد النصوص والإجابة عن الأسئلة بناءً على مجموعة واسعة من البيانات، حيث يركز ابتكار أبل الجديد على تعزيز الوظائف الأساسية للأجهزة وجعلها أكثر سهولة وفاعلية في الاستخدام اليومي، مع إعطاء الأولوية القصوى للخصوصية والأمان من خلال المعالجة على الجهاز.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرّف)

ەن ChatGPT

